
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA  DEL PLE DE 24 DE MAIG DE 2022

Identificació de la sessió:

• Caràcter: extraordinari 
• Data: 24 de maig de 2022
• Inici: 12:35
• Finalització: 13:27
• Lloc: Sala de Sessions de l’Ajuntament de Sóller
• Convocatòria: primera i única

Assistents (17)

Batle – President    
Carlos Simarro Vicens

Tinents de Batle
1r Tinent de Batle: Sr. Carlos Darder Rosell
2a Tinenta de Batle: Sra. Maria del Mar Castañer Lozano
3a  Tinenta de Batle: Sra. Catalina Maria Pomar Catany
4t Tinent de Batle: Sr. Sebastián Luís Aguiló Roig
5e  Tinent de Batle: Sr. Joan Ruiz Mesquida 

Regidors: 
Miguel Nadal Vaquer
Andrea Pomar Capó
Laura Celià Gelabert
Gregori Josep Mayol Duran 
Joan Carles Simó Artero
Elvira Assumpta Arbona Cortés 
Jaume Mateu Lladó 
Maria de la Cruz Enseñat Alemany 
Maria del Mar Pérez Romero 
Catalina Maria Pizá Plaza 
Jaume Bestard Matas 
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Secretària:
Rosa Ripoll Coll 

Constatada l’existència de quòrum legal, el Sr. Batle President obre la sessió.

Ordre del dia

Primer  i  únic.-  PROPOSTA D’APROVACIÓ DELS PRESSUPOSTS GENERALS 
DE L’AJUNTAMENT DE SÓLLER PER A L’ANY 2022.

La Sra. Andrea Pomar vol començar la seva intervenció donant el seu agraïment a tots els 
regidors que conformen l’equip de govern. Recorda que fins ara han funcionat amb els 
pressuposts aprovats a l’inici de la pandèmia i que en el seu moment ja va dir que era un 
pressupost  valent.  Segons  la  regidora  d’hisenda,  el  pressupost  que  es  duu  a  aprovació 
s’ajusta molt a la realitat que vivim actualment, que és una realitat que no és fàcil. Explica 
que hi ha una equilibri  entre els ingressos i les despeses i els diferents imports. La Sra 
Pomar diu que el fet de no haver-hi pla d’ajust ha permès no tenir límit en cap dels capítols.  
També vol destacar que avui mateix des de Brussel·les s’ha comunicat la pròrroga de la 
suspensió de les regles fiscals, la qual cosa és una bona notícies per als ajuntaments. A 
continuació, explica breument les principals novetats dels capítols. En el capítol de personal 
destaca el reconeixement de la carrera professional al  personal de l’Ajuntament que, en 
aquest exercici ja s’abonarà en el 100%. D’altra banda i pel que fa al capítol 2, diu que ha 
patit una canvi respecte al pressupost anterior, que ha passat de set milions a nou. Pel que fa 
al  capítol  d’inversió  vol  destacar  que  els  imports  no  són  elevats  i  també  diu  que 
l’extrajudicial  que és zero, perquè en el supòsit d’existència de  la mateixa, es farà una 
modificació de crèdit. Remarca que, per primera vegada des de fa anys, el pressupost es 
presenta amb un informe favorable per part d’intervenció. 

La Sra. Catalina Pizá comença la seva intervenció agraint la feina de la interventora per 
facilitar l’enteniment del pressupost. Diu que és un pressupost que no els hi agrada, no veu 
la necessitat de la partida tan elevada de festes, i que pareix que està fet per als seu substitut 
el Sr. Nadal, tal i com va dir el Sr. Simarro, perquè també ha incrementat la seva partida. 
Segons la Sra. Pizá és un pressupost electoralista i diu sospitar que tiraran del romanent de 
tresoreria. Conclou que no li donaran suport. 

Pren la paraula la Sra. Celià de Més per Sóller qui destaca que fa dos anys que no s’ha 
pogut debatre sobre pressuposts municipals. Diu que el Ple d’avui és un ple important i 
remarca que el pressupost és el reflex de la política que és vol fer. Explica que el pressupost 
és una indicador de la planificació d’un equip i opina que és lògic que hagin estat dos anys 
sense pressupost perquè ni són un equip ni saben el que és planificar, però gastar si que en 
saben. Explica que en dos anys han gastat quaranta milions d’euros i que totes les coses 
transformadores que estaven pendents estan igual o pitjor de quan varen entrar.  La Sra. 
Celià demana al Sr. Simarro perquè ara duplica la partida de neteja, perquè ara habilita una 
partida per fer torrents nets, perquè ara triplica la partida de reparació de carrers i voreres, 
perquè ara s’augmenten les subvencions als clubs, o perquè s’augmenta la partida de festes 
o la  de protocol.  Compara aquestes  partides  amb altres  com la  de reforma del  mercat, 
inversió  enllumenat  públic,  manteniment  edificis  culturals,  manteniment  instal·lacions 
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esportives  amb zero  euros,  o  altres  que  s’han disminuït  com la  de  cultura  o  no  s’han 
augmentat com la del manteniment de les escoles. Així mateix, diu que revisat el pressupost 
no  han  trobat  cap  partida  destinada  a  renovar  els  parcs  infantils,  pel  centre  de  dia  de 
l’Escorxador, pel defensora, per ascensor del museu de ciències, per places d’aparcament, 
per implantar la recollida selectiva, pel centre de dia del Port o per l’Infante Lois. Segons la 
regidora no tenen intencions de fer cap d’aquests projectes que havien promès i li diu al Sr. 
Simarro que  viuen desconnectats  del  que passa al  carrer.  Considera  que tenen molt  de 
marge de millora i anuncia que presentaran al·legacions i  que tal i com està plantejat, no li 
donaran suport. 

Pren la  paraula  el  Sr.  Jaume Mateu  vol  que consti  en acta  que  no se li  ha facilitat  la 
possibilitat de participar telemàticament en aquest Ple quan ho havia dit amb antelació i 
estava totalment justificat. Segons el regidor socialista no és per estar orgullós aprovar el 
segon pressupost després de tres anys de legislatura i a poc més d’un any que queda de 
mandat.  Recorda que a l’anterior  mandat en varen fer cinc de pressuposts i  diu que no 
convocar els plens quan toca, aprovar els pressuposts quan toca o no planificar quines són 
les inversions que el poble necessita, no es fer la feina correcta. Demana que fan cada dia 
amb cinc dedicacions exclusives quan les coses bàsiques i mínimes pel funcionament d’una 
institució com és l’Ajuntament no hi són o no funcionen. Opina que és evident que no estan 
fent la feina així com toca i que després de dos anys presenten un pressupost sense tenir en 
compte que el món ha canviat. Es mostra sorprès perquè s’augmenta un 10 per cent més el 
pressupost, però això no es veu reflectit  en cap projecte concret que sigui necessari pel 
poble i que la partida d’inversió passa d’un milió d’euros a 129.000 euros. Demana a que 
dediquen als diners si no es fa inversió, segons els regidor al capítol 2 de despeses corrents. 
D’altra banda, critica que hi ha partides significatives que no pugen com per exemple el 
servei de teleassistència i bé baixen, la transferència pels residents de la tercera edat; si bé 
les festes popular pugen. Demana on són les partides destinades a parcs infantils, defensora 
o les escolàpies. Opina que es fa una proposta que no té cap tipus de sentit, que no suposa 
cap millora per Sóller i que no servirà més que per passar l’expedient. També critica que no 
es faci cap tipus de pressuposts participatius i que ni tan sols s’ho plantegen. Segons el Sr. 
Mateu aquests pressuposts suposen menys inversió a serveis socials, poca inversió a les 
escoles, cap inversió a parcs infantils i molta partida a estudis i treballs tècnics. Anuncia 
que no li donaran suport. 

Pren la paraula el Sr. Jaume Bestard i vol agrair la feina feta pels serveis econòmics i espera 
que es pugui sabre aviat quin serà el romanent de tresoreria. Explica que hi ha partides que 
s’han tingut que incrementar com és la carrera professional, que era una necessitat que tenia 
l’Ajuntament. Considera que amb el temps que vivim s’han de prendre les decisions dia a 
dia, que no obstant, s’haurien pogut mirar més segons quins temes però que vendran a bé a 
aprovar el pressupost perquè creuen que s’han de treure certs punts que són importants, i 
per aquest motiu, anuncia el seu suport. 

El Sr. Aguiló, regidor no adscrit, també vol donar el seu agraïment als serveis econòmics i i  
diu que la interventora explica molt bé els pressuposts a les comissions informatives. En 
relació a la  intervenció de la Sra.  Pizá que ha dit  que amb aquest pressupost es pretén 
contentar als altres membres de l’equip de govern, vol matisar que això no és així, que a 
promoció econòmica hi ha 2.800 euros menys que al 2020, i que a turisme uns 12.000 euros 
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menys. Opina que ha fet els deures i que ha fet una planificació del que necessitarà. Diu que 
és un pressupost molt ajustat al dia a dia, que arribar fins aquí no ha estat fàcil.

Pren la paraula el Sr. Carlos Darder i diu que el membres de l’oposició no creuen ni el que 
han dit i demana que es va fer l’anterior legislatura, diu que canviar unes faroles sense el 
cablejat  i  tomar  una  creu.  D’altra  banda,  vol  exposar  el  que  han  fet,  una  feina  molt 
important  a  Son  Angelats,  el  casal  Jove,  la  inversió  al  camp de  Futbol,  l’asfalt  d’una 
trentena de carrers, la senyalització o el tancament de parcs infantils. Afirma que els que 
realment no han fet res han sigut els altres i que no varen utilitzar el romanent de tresoreria, 
mentre que ells han complit el 75 per cent del seu programa, que tots i cada un dels regidors 
estan fet una feinada i torna a dir que l’oposició no ha fet res per Sóller.

La Sra. Andrea Pomar diu que es nota que estam en campanya electoral pel paper que ara fa 
l’oposició.  Diu que el  Sr.  Mateu ha dit  moltes  vegades «no ho entenc»,  segons la Sra. 
Pomar això és així perquè no acudeix a les comissions informatives i el convida a assistir 
atès que representa un nombre de vots del poble de Sóller. Pel que fa a la pregunta del Sr. 
Mateu de que fan aquí, contesta que representen a la majoria dels vots del poble de Sóller , 
que és el que té la democràcia. Pel que fa a la intervenció de la Sra. Celià li respon pel que 
fa a les ordenances que no s’aturarà de fer feina, que quan va entrar s’havien revisat poques 
ordenances i explica que apart d’aquesta tasca n’ha fet d’altres com modificacions de crèdit 
o el romanent de tresoreria i que no només hi ha el pressupost. Pel que fa a la intervenció de 
la Sra. Pizá li diu que igual no li agrada el deport o les festes, però que es de justícia tornar 
a la normalitat i que la gent de Sóller pugui gaudir del deport i sortir.  

El Sr. Batle vol agrair els serveis tècnics i a tots els membres de l’equip de govern per fer 
possible aquests pressupost. Es dirigeix a la Sra. Andrea Pomar i li diu que van per bon 
camí  vistes  les  darreres  intervencions.  Diu  que  li  entristeix  l’afany  de  carnisseria  de 
l’oposició i que no sumen res. Pel que fa a les acusacions d’estar en campanya electoral, el 
Batle respon que els hi queda un quart de legislatura i que ells no renuncien a res, que faran 
feina fins al darrer dia, que no es dediquen a fer campanya sinó a fer feina pel poble de 
Sóller. El Sr. Simarro considera que a les legislatures en les qual governa el pacte de centre  
dreta el poble funciona molt millor que quan governa el centre esquerra. D’altra banda, diu 
que Sóller és el municipi que millor evoluciona després de la campanya. Pel que fa a la 
intervenció de la Sra. Celià diu que li queda molt per jubilar-se i que té una bona cantera i 
que si no hi ha novetat ell serà el proper candidat. Manifesta la seva satisfacció pel seu 
equip de govern i que fan feina pel poble malgrat les dificultats. 

Passats a votació, la Corporació, per majoria absoluta de 9 vots a favor (PP, PI i regidor no 
adscrit), 8 en contra (PSOE, MES per Sóller i PODEMOS) i 0 abstencions, ACORDA:

Primer: Aprovar el pressupost propi de la corporació i els estats de previsió de despeses i  
ingressos  de  l'Entitat  pública  empresarial  Sóller  2.010 i  l'Empresa  Funerària  Municipal 
S.L.. El resum dels quals per capítols es el següent:

INGRESSOS

CAPIT CONCEPTE PROPI SOLLER FUNERARIA
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OL 2010

A) OPERACIONS CORRENTS
18.571.920,8

8 3.547.520,42 318.108,00
1 Imposts directes 8.557.450,44 0,00 0,00
2 Imposts indirectes 990.000,00 00 0,00
3 Taxes i altres ingressos 4.113.919,97 3.547.520,42 318.108,00
4 Transferències corrents 4.728.907,23 0,00 0,00
5 Ingressos patrimonials 181.643,24 0,00 0,00

B) OPERACIONS DE CAPITAL 0,00 0,00 0,00
6 Alienació inversions reals 0,00 0,00 0,00
7 Transferències de capital 0,00 0,00 0,00

C) OPERACIONS FINANCERES 0,00 0,00 0,00
8 Variació d'actius financers 0,00 0,00 0,00
9 Variació de passius financers 0,00 0,00 0,00

TOTAL
18.571.920,8

8 3.547.520,42 318.108,00

TOTAL 
CONSOLIDAT:22.437.549,30

DESPESES

CAPIT
OL CONCEPTE PROPI

SOLLER 
2010 FUNERARIA

A) OPERACIONS CORRENTS
17.917.241,4

3 3.332.201,67 318.108,00
1 Remuneracions de personal 7.976.994,72 1.918.308,32 133.877,59

2
Compra de bens corrents i 
serveis 9.191.752,68 1.340.299,00 184.220,41

3 Despeses financeres 288.925,03 73.594,35 0,00
4 Transferències corrents 459.569,00 0,00 0,00

       5         Fons de contingència 0,00 0,00 0,00
A) OPERACIONS DE CAPITAL 324.679,45 0,00 0,00

6 Inversions reals 129.679,45 0,00 0,00
7 Transferències de capital 195.000,00 0,00 0,00

C) OPERACIONS FINANCERES 330.000,00 215.318,75 0,00
8 Variació d'actius financers 0,00 0,00 0,00
9 Variació de passius financers 330.000,00 215.318,75 0,00

TOTAL
18.571.920,8

8 3.547.520,42 318.108,00
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TOTAL CONSOLIDAT: 22.437.549,30

Quan són les 13:27 hores, el Batle President aixeca la sessió,  de la qual com a secretària 
estenc aquesta acta. 
 

Vist i plau                                                                                               La secretària 

El Batle-President 

Carlos Simarro                                                                                      Rosa Ripoll Coll 

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller, 

El batle                                                                     Davant meu 

Carlos Simarro Vicens                                             La secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària de dia 12 de juliol de 2022
i s’aprova per unanimitat.

La secretària.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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